
Vízia a ciele SPF



Už pri mojom rozhodnutí podieľať sa na vedení SPF a teda pri mojom rozhodnutí kandidovať na funkciu 

prezidenta SPF, som mala ambíciu predovšetkým odkloniť sa od starých, zaužívaných metód riadenia SPF 

ako športovej organizácie. Preto som si už v úvode ja osobne, ale aj súčasne spoločne s mojimi 

spolupracovníkmi na sekretariáte SPF a v orgánoch SPF predsavzala ciele, ktoré ja osobne považujem za 

výnimočné a odlišné od cieľov mojich/ našich predchodcov. 

Naším spoločným cieľom, ktorého som predstaviteľom a dovolím si tvrdiť, že do veľkej miery aj 

motorom, je zámer dosiahnuť pre SPF postavenie a pozíciu jednej z najlepších športových organizácii na 

Slovensku a preto sa musíme odlišovať od ostatných športových organizácií nielen vo vedení, ale aj 

v stanovení si cieľov. Som presvedčená, a predchádzajúce obdobie od ostatnej Konferencie SPF nám 

v tom dáva za pravdu, že ak SPF a my, jej členovia bez výnimky, si budeme klásť vysoké ciele, naozaj ich 

aj dosiahneme, a z toho sa odvíjajúc, dosiahnu svoje vytýčené vysoké ciele aj naši športovci.



Silné stránky 
Slovenskej plaveckej federácie

• Aj napriek tomu že Slovensko nemôže svojou veľkosťou konkurovať krajinám s rozlohou stonásobne 
väčšou, v športe tieto zákony neplatia, aj v SPF máme športový vzor v našej historicky najúspešnejšej 
plavkyni Martine Moravcovej, ktorá sa dostala svojou cieľavedomosťou medzi top elitu svetového plávania 
a tým aj svetového športu. To mi dáva nádej a vieru v to, že ciele ktoré si v SPF postavíme aj dosiahneme a 
preto vo svojej práci budem hľadať spolu s vami spôsoby ako ciele dosiahnuť a nehľadať výhovorky prečo 
sa to alebo hento nedá 

• Plávanie aj synchronizované plávanie patrí medzi základné olympijské športy, čo je pre nás záruka a 
uistenie, že financie do nášho športu potečú aj naďalej, ich výška ale závisí od našej spoločnej práce a jej 
športových výsledkov. V príjmoch dotácií od štátu sme v prvej desiatke športov a túto pozíciu nesmieme 
stratiť

• Plávanie sa stáva na Slovensku vďaka verejnosti druhým najrozšírenejším a najprístupnejším 
celoročným športom po behu, čo musíme využiť v svoj prospech

• V minulosti, ale už aj v súčasnosti sme mali a máme na Slovensku športovcov (plavcov a synchroplavkyne), 
ktorí nám svojimi výsledkami aj napriek skromným podmienkam robili a robia dobré meno v zahraničí. A 
práve ich budeme pre dosiahnutie našich snov a cieľov žiadať o spoluprácu (Martina Moravcová, Marcel 
Blažo, Ivana Waltrová Lange, Miroslav Roľko, ...)

• Členská základňa plaveckých športov za posledné roky neklesá ale rastie, to nám na rozdiel od iných 
športov na Slovensku dáva nádej udržať si silnú pozíciu na trhu záujmu o tento šport a tým aj o jeho 
progres vo všetkých smeroch



Slabé stránky 
Slovenskej plaveckej federácie

• Infraštruktúra plaveckých športov, teda počet plaveckých bazénov na Slovensku je najnižší z krajín
Európskej únie (túto slabú stránku v konfrontácii s výsledkami musíme využiť vo svoj prospech)

• Nedostatočné personálne obsadenie v oblasti riadenia SPF, v odborných komisiách a národných
tímoch oboch zväzov, ako aj nedostatočné personálne obsadenie trénerov v kluboch z dôvodu
chýbajúcich finančných zdrojov na motiváciu

• V porovnaní so športmi ako futbal alebo hokej, je mediálna propagácia našej práce a výsledkov takmer
nulová

• Chýba spolupráca so stredoškolským a vysokoškolským športom – čo je zapríčinené tým, že na školách
prakticky nemáme bazény, ktoré by boli využiteľné pre šport a nie sú zo strany MŠVVaŠ nastavené
podmienky tak, aby športovec mohol svoj tréningový program skĺbiť so školskými povinnosťami a už
nehovoríme o tom, že by sa mohol uchádzať o športové štipendium

• Na Slovensku sa vďaka nedostatočnej infraštruktúre na rozdiel od iných športov nikdy v histórii nekonali
žiadne väčšie Európske alebo svetové podujatia

• V orgánoch LEN ani FINA nemáme žiadneho zástupcu, ktorý by zároveň hájil naše záujmy a pomáhal tak v 
rozvoji plávania a synchroplávania na Slovensku



Príležitosti
Slovenskej plaveckej federácie

• Využívať a rozvíjať spoluprácu so zahraničnými odborníkmi a s krajinami, kde máme dobré vzťahy a ich

výsledky sú vo svete oceňované

• Začať rozvíjať spoluprácu s našimi úspešnými plavcami, ktorí pôsobili alebo pôsobia v zahraničí za

predpokladu, že zotrvali v plaveckom prostredí.

• Hľadať možnosti ako pritiahnuť do nášho športu pracovať mladých perspektívnych ľudí s jazykovými

znalosťami, ktorí budú vedieť držať krok s modernými metódami riadenia športu vo svete

• Intenzívnejšie spolupracovať s organizáciami, ktoré vznikli s cieľom podpory a rozvoja európskeho a 

slovenského športu v oblasti práce s mládežou /NŠC, DUKLA, UNITOP..../ a sledovať domáce a zahraničné

projekty a výzvy na podporu športu

• Využívať viaczdrojové financovanie našich projektov

• Vybudovať na Slovensku najskôr jedno Národné centrum plaveckého športu v Bratislave a neskôr aj ďalšie

dve pobočky na strednom a východnom Slovensku – s cieľom zvýšenia výkonnostnej úrovne športovcov a 

ich komplexného športového a profesionálneho zabezpečenia, čím zamedzíme odchodu špičkových

plavcov do zahraničia ale najmä včasnému ukončeniu ich športovej kariéry

• Zorganizovať na Slovensku vrcholné Európske podujatie – MEJ, EYOF, ME/25, aby sme zviditeľnili nielen

našu prácu v zahraničí, ale aj získali prostriedky na rozvoj infraštruktúry či už zo zdrojov štátu, alebo

medzinárodných športových organizácií

• Pokračovať a rozvíjať spoluprácu so silnými partnermi SPF a hľadať ďalších silných hráčov v prospech

športovcov (FPD, SPEEDO...)



Úskalia
Slovenskej plaveckej federácie

• Nedostatočné finančné zdroje – obmedzujú a ohrozujú plnenie úloh vyplývajúcich z plánov práce s reprezentáciou
oboch zväzov

• Staré, absentujúce a na súčasnú dobu technicky aj kapacitne nevyhovujúce športové zariadenia v mestách a na
školách môžu spôsobiť zníženie záujmu mladých ľudí o návyky na pravidelné športové aktivity a tým aj ohrozenie
plaveckého športu ako takého

• Nedostatočné personálne zabezpečenie SPF, SPZ a SZSP môže spôsobiť nedostatky v plnení úloh vytýčených
jednotlivými zväzmi



Verím, že naplno využijeme naše silné stránky.

Verím, že naše slabé stránky nám pomôžu v našom raste.

Verím, že sa na ceste za splnením našich cieľov, sa s rozumom a láskou k plaveckým športom, chytíme
každej príležitosti.

A aby sme vládali ísť ďalej, nesmieme prestať veriť vláde našej krajiny, ktorá raz určité pochopí, že stavať
športové objekty a zvýšiť financie na podporu športu sa oplatí.

Irena Adámková

Prezidentka SPF

Prílohy:

1. Správa o činnosti Slovenského plaveckého zväzu za obdobie 2013-2014

2. Správa o činnosti Slovenského zväzu synchronizovaného plávania za obdobie 2013 - 2014


